
  در حالي گفته مي شود 
سعيد احمديان

    گزارش
لژيونرهايي مانند رضا 
قوچان ن�ژاد، مهدي 
طارمي و مرتض�ي پورعلي گنجي م�ورد توجه 
باش�گاه هاي داخلي قرار گرفته اند كه با توجه به 
مذاكرات صورت گرفته باشگاه هاي خواهان با اين 
بازيكنان، احتمال حضور اي�ن لژيونرها در ليگ 
اس�ت.  صف�ر  ب�ه  نزدي�ك  ايران، چي�زي 
فصل نقل و انتقالات فوتبال ايران كه مي رسد شايعه 
و شنيده ها از زمين و آسمان مي بارد و اصطلاح بمب 
دوباره به سرتيتر رسانه هاي بر مي گردد؛ فصلي كه 
نوبت به ميدان داري مديران باشگاه ها مي رسد كه 
مي خواهند هر طور هس��ت با جذب بازيكنان اسم 
و رسم دارتر به قول خودشان بمب هاي بزرگ تري 
بتركانند. اين روزها هم با تعطيلي ليگ و آغاز شدن 
فصل نقل و انتقالات بازار، شايعات در فوتبال ايران 
داغ است؛ ش��ايعاتي كه در چند هفت��ه اخير حول 
بازگشت چند لژيونر به ليگ ايران بيشتر مي چرخد 
كه مي گويند در رادار چند باشگاه بزرگ ايراني قرار 
گرفته اند. پس اينكه ابتداي ليگ هجدهم مسعود 
شجاعي، احسان حاج صفي و اشكان دژاگه در كمال 
ناباوري با پيشنهادهاي چند صد هزار دلاري مالك 
متمول تراكتور از فوتبال اروپا به ايران آمدند، حالا هم 
لژيونرهايي مانند رضا قوچان نژاد، مرتضي پورعلي 
گنجي و مهدي طارمي از مهم ترين هدف هاي نقل و 

انتقالات چند باشگاه هاي داخلي هستند. 

   نه به پيشنهاد بالاي گوچي
رضا قوچان نژاد يكي از مهم ترين بازيكناني اس��ت 
كه نامش در فصل نقل و انتقالات زمستاني مطرح 
است. گوچي پس از پايان جام جهاني و خداحافظي 
از تيم ملي، به ليگ قبرس و تيم آپوئل رفت، اما در تيم 
جديدش نتوانست موفقيت هاي زمان حضورش را در 
ليگ هلند تكرار كند تا شايعه جدايي او از تيم قبرسي 
پررنگ تر شود. پرسپوليس يكي از مشتريان پروپا 
قرص قوچان نژاد است؛ تيمي كه با توجه به نمايش 
ضعيف منشا در نيم فصل اول به دنبال يك مهاجم 
طراز اول در كنار علي عليپور است. پرسپوليسي ها 
پس از دو فصل بس��ته نقل و انتق��الات، با توجه به 
باز شدن پايان محروميت شان، در پنجره زمستاني 
مي توانند بازيكن بگيرند و همين سبب شده تا قرمزها 
يكي از فعال ترين باشگاه ها در فصل نقل و انتقالات 

زمستاني ليگ برتر باشند. 
با اين ح��ال به نظر مي رس��د حضور قوچ��ان نژاد 
در پرسپوليس بر خلاف ش��ايعات شدني نيست. 
در روزه��اي ابتداي خب��ر حضور قوچان ن��ژاد در 
پرسپوليس، مخالفت همسر گوچي با بازگشت اين 
بازيكن به ايران يكي از سنگ هايي بود كه جلوي راه 
قوچان نژاد براي پوشيدن پيراهن قرمز بود؛ مسئله اي 
كه سبب شد تا هواداران پرس��پوليس با هجوم به 
صفحه همسر قوچان نژاد در شبكه هاي اجتماعي از 
وي بخواهند تا مانع پرسپوليسي شدن گوچي نشود. 
با اين حال خبرهايي كه در چند روز اخير منتش��ر 

شده نشان مي دهد مخالفت همسر قوچان نژاد در 
برابر مشكلات ديگر، شايد كوچك ترين مانع باشد 
و پيشنهاد بالاي قوچان نژاد مسئله اي  است كه به 
احتمال زياد حضور اين بازيكن را در پرس��پوليس 

منتفي مي كند. 
ايرج عرب، سرپرست باشگاه پرسپوليس ديروز در اين 
رابطه به خبرگزاري مهر گفت: »ارقام و اعدادي كه 
به پرسپوليس پيشنهاد مي شود بايد متعارف باشد. 
باشگاه پرسپوليس نمي تواند با هر عدد و قراردادي، 
بازيكن بگيرد. ضمن اينكه تمايلي هم نديديم كه 
بازيكن بخواهد براي حضور در پرس��پوليس كوتاه 
بيايد. ارقامي كه گفته مي شود، هوايي و پرت است 
و با شرايط پرسپوليس تطابق ندارد. ما هر كاري را 
نمي توانيم انجام بدهيم. گفتم كه برانكو هم اصراري 
ندارد كه در اين شرايط غير متعارف، بازيكن بگيريم. « 
البته از تراكتور و استقلال هم به عنوان ديگر مشتريان 
گوچي هم نام برده مي شود، با اين حال قبرسي ها هم 
مدعي شده اند كه سرمربي ايتاليايي آپوئل مخالف 
جدايي مهاجم ايراني اش اس��ت و احتمال ماندن 

گوچي در قبرس نيز وجود دارد. 
    هفت خان رستم بازگشت خيريت!

مهدي طارم��ي ديگ��ر لژيونري اس��ت كه بحث 
بازگشتش به پرسپوليس داغ است و گفته مي شود 
مهاجم ايران��ي الغرافه پس از عملك��رد نه چندان 
قابل قبول در قطر به دنبال بازگش��ت به ليگ ايران 
و پوشيدن دوباره پيراهن قرمز است. هر چند گفته 

مي ش��ود طارمي يكي از بازيكنان م��د نظر برانكو 
است، با اين حال هواداران اين تيم با توجه به ماجراي 
شكايت ريزه اسپور و محروميت يك ساله اين تيم 
از نقل و انتق��الات كه به دليل ق��رارداد غيرقانوني 
طارمي بود، دل خوشي از شماره 9 سابق شان ندارند 
و مخالف بازگشت طارمي هستند. البته صحبت هاي 
سعد الشمري، مدير تيم فوتبال الغرافه كه گفته است 
آماده مذاكره با تيم هاي خواهان طارمي هستيم هم 
نشان مي دهد كه قطري ها مخالفتي با رفتن بازيكن 
ايراني شان ندارند. با اين حال درخواست 8 ميليارد  
تومانی  الغرافه براي صادر كردن رضايتنامه طارمي 
و همچنين موضع منفي هواداران پرس��پوليس، از 
جمله موانعي است كه طارمي را از پرسپوليس دور 

كرده است. 
   پورعلي گنجي به ليگ ايران فكر نمي كند

مرتضي پورعل��ي گنجي ديگر لژيونري اس��ت كه 
شنيده هايي درباره پيش��نهاد تيم هاي ايراني به او، 
به گوش مي رسد. پورعلي گنجي كه در حال حاضر 
در تيم يوپن در ليگ بلژيك بازي مي كند، يكي از 
مدافعاني است كه در ليست برانكو ديده مي شد، اما 
به نظر مي رسد حضور اين بازيكن در ليگ ايران و 
پرسپوليس منتفي شده است. طبق اعلام مسئولان 
باشگاه پرسپوليس پس از مذاكره اي كه با اين مدافع 
انجام ش��د، پورعلي گنجي به آنها اعلام كرده قصد 
بازگشت به فوتبال ايران را ندارد و تمايل دارد كماكان 

فوتبالش را در خارج از ايران ادامه دهد. 

مشکل ورزش بودجه نیست
توقع موفقيت هم داريم و خود را با كشورهايي مقايسه مي كنيم كه در 
مسابقات مختلف، سطحي پايين تر از ايران داشتند و حالا يك به يك از 
ما جلو مي زنند، اما حاضر نيستيم بپذيريم اين ما هستيم كه با نگاه هاي 
اش��تباه خود، اين اجازه را به ديگران مي دهيم كه جلو بزنند و ما را جا 
بگذارند.  با نگاهي كوتاه و گذرا مي توان به خوبي دريافت كه نارضايتي 
در ورزش موج مي زند. نارضايتي از شرايط، بي توجهي ها، مسائل مالي 
و. . . كه حالا صداي اعتراض بس��ياري را در آورده اس��ت؛  گويي كارد به 
استخوان رس��يده كه ديگر برخي بي هيچ ملاحظه يا حتي ترسي لب 
به شكايت باز مي كنند. گله هايي كه گاه از زبان مربي يك تيم با سابقه 
شنيده مي ش��ود كه نگران ورزشكاران جواني اس��ت كه با قرار گرفتن 
تيم هاي با سابقه ورزشی در آس��تانه انحلال، نمي توان آينده اي روشن 
برايشان متصور شد، گاه از زبان قهرماني شنيده مي شود كه بدقولي ها و 
وعده هاي اجرا نشده، عرصه را چنان برايش تنگ كرده كه به خداحافظي 
از دنياي قهرماني مي انديشد تا بتواند ناني در سفره خانواده خود بگذارد. 
گاه از زبان مربي شنيده مي شود كه با سابقه تربيت 700 ورزشكار براي 
امرار معاش به عطر فروش��ي كنار خيابان روي آورده اس��ت.  گاه از زبان 
ورزشكار معلولي شنيده مي شود كه مغموم است از رفتارهاي مسئولاني 
كه بعد از گرفتن عكس هاي يادگاري رفتند و ديگر نگاهي هم به پشت 
س��ر خود نينداختند و گاه. .. و گاه. . . و ورزش پر شده از اين گله هاي گاه 
و بي گاهي كه نشان از نارضايتي و خستگي ورزشكاران و مربياني دارد 
كه بي توجهي های آنها را به فغان آورده اس��ت.  اولي��ن واكنش به اين 
اعتراض  ها، پيش كشيدن اوضاع نابس��امان اقتصادي كشور است و ناله 
از نبود بودجه. حال آنكه بعد از اعلام بودجه س��ال 98، شاهد افزايش 
ده ميلياردي بودجه ورزش بوديم، اما واقعيت اين است كه با وجود اهميت 
فراوان مسائل مالي، مشكل اصلي نه بي پولي، كه مديريت نادرست در 
ورزش و بي توجهي و مسئوليت پذيري آنهايي است كه در رأس امور قرار 
دارند. آنها كه با وعده هاي رنگارنگ ورزشكاران را به آينده اميدوار كرده 
و با بي توجهي به وعده هاي خود، آنها را چنان دلسرد مي كنند كه عطاي 
ماندن در دنياي قهرماني را به لقايش ببخش��ند و به رغم ميل باطني، 
تصميم به جدايي از ورزش بگيرند. مسئله اصلي ورزش با وجود  مشكلات 
مالي متعدد، مديران ناكار آمدي است كه دلسوز نيستند كه اگر بودند، 
به جاي چشم بستن بر مربيان با تجربه اي كه مي توانند نقشي پررنگ در 
تربيت ورزشكاران داشته باشند، با استفاده درست از آنها، گامي بلند در 

راستاي درآمد زايي و استعداديابي برمي داشتند. 
اوضاع مالي و اقتصادي  ورزش خيلی خوب نيست، اما با همين بودجه هاي 
اندك هم مي توان به موفقيت دس��ت يافت،  وقتي آقايان پاي پله برقي 
ورزشكاري را كه با خوش��رنگ ترين مدال به كشور بازگشته كنايه آميز 
تهديد مي كنند بابت انتقاداتش از ش��رايط، وقتي آنها كه در رأس امور 
قرار دارند با بي توجهي هاي خود عامل اصلي نارضايتي ها هستند، وقتي 
كه مسئولان بالا رتبه چش��م بر بي كفايتي ها مي بندند، نمي توان توقع 
داشت مديران رده پايه رفتاري جز اين داشته باشند. با اين شرايط، بايد 
هم شاهد عطر فروشي يك مربي باسابقه در كنار خيابان باشيم؛ مربي اي 
كه بدون شك مي تواند نقش بسزايي در تربيت و سلامت جوانان شهرش 
داشته باشد، اما نه تا وقتي كه دغدغه نان دارد و جايي در نگاه هاي پراشتباه 

مديران بي كفايتي كه دلسوز ورزش نيستند، ندارد!
بدون ش��ك نمي توان همه ورزش��كاران را از طريق صندوق حمايت از 
ورزشكاران و پيشكس��وتان ارتزاق كرد،اما مي توان با مديريت درست و 

دلسوزانه، بسياري از مشكلات را حل كرد.

دنيا حيدري

حضور رضا قوچان نژاد، مهدي طارمي و مرتضي پورعلي گنجي در ليگ ايران منتفي مي شود

شعارهاي منسوخ شده هواداران اينتر در قلب اروپا 
فوتبال علیه نژادپرستي

ش�عارهاي تن�د و نژادپرس�تانه علي�ه بازيك�ن سياهپوس�ت 
تي�م ناپول�ي در جري�ان شكس�ت ي�ك ب�ر صف�ر اي�ن تي�م 
مقاب�ل اينت�ر، فوتب�ال جه�ان را تح�ت تأثي�ر ق�رار داد. 
تقابل دو تيم دوم و سوم سري آ به قدر كافي حساس بود؛ به ويژه كه اينتر 
براي كم كردن فاصله اش با صدر جدول فقط به پيروزي فكر مي كرد. علاوه 
بر اين هواداران اينتر قبل از شروع بازي نيز در خيابان ها با طرفداران ناپولي 
درگير شده بودند، تا جايي كه س��ه هوادار ناپولي با ضربات چاقو زخمي و 
يك نفر ديگر هم با ماشين زيرگرفته شد. شعارهاي نژادپرستانه در جريان 
بازي بارها سر داده شد؛ آنچلوتي، سرمربي ناپولي خواهان توقف بازي بود 
و از مسئولان ورزشگاه هم از طريق بلندگوها تلاش كردند هواداران را آرام 

كنند، اما نه بازي متوقف شد و نه شعارها. 
    تصميمات انضباطي

مسئولان فوتبال ايتاليا براي نخستين بار تصميم گرفتند همانند انگليس 
در تعطيلات كريسمس و سال نو ليگ فوتبال شان را تعطيل نكنند. منتها 
اتفاقات رخ داده در ديدار اينتر – ناپولي شديدتر از حد تصور بود. دو جلسه 
محروميت اينتر كمترين تاوان براي هواداران اين تيم است. اين در حالي 
است كه كوليبالي مدافع ناپولي به خاطر دس��ت زدن براي داور و اخراج از 
بازي هم، دو جلسه از همراهي تيمش محروم شد و لورنزو اينسينيه ديگر 
بازيكن ناپولي هم به خاطر دريافت كارت قرمز با محروميت دو جلسه اي 
روبه رو شد. به گفته مسئولان فدراس��يون فوتبال ايتاليا، احتمال تعويق 
بازي هاي هفته نوزدهم سري آ وجود دارد. علاوه بر اين مسئولان باشگاه 
امپولي كه امروز ميزبان اينتر هستند از فروش بليت به هواداران نرو آتزوي 

خودداري كرده اند. 
    تهديد كارلو

سرمربي ناپولي تهديد كرد، در صورت تكرار شعارهاي نژادپرستانه عليه 
بازيكنانش در بازي هاي آتي زمين را ترك خواهد كرد. كارلو آنچلوتي كه 
هم از شكست تيمش ناراحت بود و هم رفتار هواداران اينتر واكنش تندي 
به اتفاقات رخ داده نشان داد: »سه بار از داور به خاطر شعارهاي نژادپرستانه 
هواداران عليه كوليبالي خواستم كه بازي را قطع كند. يك بار ديگر اگر به 
كوليبالي يا هر بازيكن ديگري توهين نژادپرستانه شود، زمين بازي را ترك 
خواهيم كرد. چنين رفتارهاي اصلاً شايسته فوتبال ايتاليا نيست.« فوتبال 
ايتاليا با نژادپرستي عجين ش��ده و در سال هاي اخير بسياري از بازيكنان 

سياهپوست شاغل در سري آ با شعارهاي تند مواجه شده اند. 
    چرا بازي متوقف نشد؟!

مسئولان فدراسيون فوتبال ايتاليا از بي تفاوتي داور مسابقه به شعارهاي 
تند عليه يك بازيكن سياهپوس��ت انتقاد كردند. جوزپه پكورارو، مدير 
قضايي فدراسيون فوتبال ايتاليا با انتقاد از اين مسئله اظهار داشت: »از 

نظر من به خاطر شعارهاي نژادپرستانه اي كه عليه كوليبالي مطرح 
ش��د، ديدار اينتر و ناپولي بايد متوقف مي ش��د. تصميم گيري با ما 
نيست، اما تا جايي كه به ما مربوط مي ش��ود، اين پرونده در دادگاه 

پيگيري خواهد شد.«
    موج حمايت ها 

رفتارهاي منسوخ شده هواداران اينتر موج حمايت ها از كوليبالي را به راه 
انداخت. بازيكن سنگالي ناپولي در صفحه شخصي اش نوشت: »من از نتيجه 
بازي ناراحتم و از آن بيشتر، بابت تنهاگذاشتن برادرانم در زمين بازي. با اين 
حال من به رنگ پوستم افتخار مي كنم، به رگ و ريشه فرانسوي، سنگالي، 
تعهدم به ناپولي و به مرد بودنم افتخار مي  كنم.« مائوريسيو ساري سرمربي 
ايتاليايي چلسي از جمله كساني بود كه به نفع مدافع سنگالي سخن گفت: 
»مي خواهم بگويم كه 99درصد از هواداران فوتبال و آنهايي كه به ورزشگاه 
مي آيند، بدون مشكل هستند و تنها يك درصد بيمار وجود دارند. آنهايي كه 
توهين نژادپرستانه مي كنند، واقعاً احمق هستند.« كريستيانو رونالدو مهاجم 
يوونتوس در همين رابطه پستي در اينستاگرام منتشر كرد: »من هميشه 
خواهان وجود تربيت و احترام در زندگي و فوتبال بوده ام. به نژادپرستي و هر 
نوع اهانت و تبعيض نژادي نه بگوييم.« محمد صلاح، مهاجم ليورپول اينگونه 
حمايتش را نشان داد: »جايي براي نژادپرستي در فوتبال وجود ندارد. هيچ 
جايي براي نژادپرستي وجود ندارد.« مائورو ايكاردي، كاپيتان اينتر خواستار 
پايان دادن به رفتارهاي نژادپرس��تانه ش��د: »از آنچه در سن سيرو رخ داد 
خيلي ناراحتم، نژادپرس��تي و اين رفتار زشت را متوقف كنيم.« بپه سالا، 
شهردار ميلان كه خود هوادار اينتر است هم به خاطر شعارها از كوليبالي 
عذرخواهي كرد. باشگاه اينتر ميلان نيز با انتشار بيانيه اي تماشاگراني كه 
شعارهاي نژادپرستانه سر داده اند را دشمن باشگاه خواند: »هميشه گفته ايم 
كه با هرگونه تبعيض مخالف هستيم. تأكيد مي كنيم كساني كه تاريخچه 

باشگاهمان را درك نمي كنند يا نمي پذيرند، از ما نيستند.«

شيوا نوروزي

فوتبال در امان نیست
 همين س��ه هفته پي��ش بود ك��ه رحيم 
استرلينگ در اس��تمفوردبريج اسير رفتار 
نژادپرستانه چند هوادار شد. با اينكه يكي 
از آن افراد درخص��وص توهين به بازيكن 
ليورپول تحت پيگرد ق��رار گرفت، اما بايد 
اذعان كرد كه هنوز هي��چ قانون كاربردي 
براي برخورد با رفتارهاي نژادپرستانه وجود 
ندارد. ساري، سرمربي چلسي مدعي شد كه 
هيچ شعار نژادپرستانه اي از هواداران تيمش 
نشنيده، اما اتفاق رخ داده در سري آ، نشان 
داد كه نژادپرستي در فوتبال به وضوح وجود دارد و فوتبال از دست آن در 
امان نيست. در سن س��يرو اين كوليبالي بود كه بايد شعارهاي هواداران 
اينتر و صداهايي ش��بيه به ميمون را تحمل مي كرد. حتي درخواس��ت 
آنچلوتي براي توقف بازي نيز ثمري نداشت و تماشاگران اينتر توجهي به 
درخواست مسئولان ورزشگاه نكردند. به نظر مي رسد اگر آنچلوتي بازي را 
متوقف مي كرد و بازيكنانش را بيرون مي كشيد، بهترين تصميم محسوب 
مي شد. ديدن چنين رفتارهايي در قرن 21جاي تأسف دارد، مخصوصاً اگر 
اين رفتارها در فوتبال رخ دهد. در بازي هايي كه تماشاگران به بازيكنان 
سياهپوست توهين مي كنند، داور موظف اس��ت بازي را متوقف كند و 
بازيكنان را از زمين بيرون كشد. شايد دو جلسه محروميتي كه براي اينتر 
در نظر گرفته شده، زياد و تأثيرگذار به نظر برسد، اما در حقيقت نبايد منتظر 
اثرات اين محروميت باشيم؛ چراكه هواداران اينتر در بيرون ورزشگاه نيز 
هواداران رقيب را مورد ضرب و شتم قرار داده اند. يك روز كوليبالي، يك 
روز استرلينگ و روز ديگر ساير بازيكنان سياهپوست. در فوتبالي كه قوانين 
سفت و سختي براي نژادپرستي وجود ندارد، نمي توان منتظر پايان يافتن 
رفتارهاي نژادپرستانه بود. شك نكنيد به زودي در ساير بازي هاي اروپايي 

شاهد تداوم اين رفتارها خواهيم بود. 
 

اولین باخت نفت  و ادامه شکست ناپذيري 
پتروشیمي در لیگ بسکتبال

هفته هفتم دور رفت رقابت هاي ليگ برتر بس��كتبال  برگزار ش��د. در 
جذاب ترين بازي هاي اين هفته، شيميدر با برتري 57بر 52 نخستين 
باخت اين فصل نفتي هاي آبادان را رقم زد تا پتروشيمي بازي اين هفته 
خود را با پيروزي برابر ش��هرداري گرگان )٦2 ب��ر52( به پايان ببرد و 
همچنان صدرنشين و تنها تيم بدون باخت ليگ بماند. در ديگر بازي ها 
نيز آيژه صنعت مشهد نخس��تين برد اين فصل خود را با حساب 81بر 
70 مقابل پگاه دش��ت كرد و نيروي زميني هم موفق شد تا ذوبي هاي 

اصفهان را با نتيجه 80بر7٦ شكست دهد. 

 برگزاری نمايشگاه بین المللی ورزش
 با حمايت از تولید داخل  

در آستانه چهلمين سالگرد پيروزي انقلاب و در سال حمايت از كالاي 
ايراني، »دومين نمايش��گاه بين الملل��ي ورزش، محص��ولات نوين و 
تجهيزات وابسته« با حمايت و پشتيباني كميته ملي المپيك و مشاركت 
شركت توسعه بازرگاني كميته ملي المپيك طي روزهاي 25 الي 28 
دي ماه در مركز نمايش��گاه هاي بين المللي ش��هر آفتاب تهران برگزار 
مي شود. اين نمايشگاه با حمايت و پش��تيباني »كميته ملي المپيك 
جمهوري اسلامي ايران« و با مشاركت شركت توسعه بازرگاني كميته 
ملي المپيك با هدف شناسايي و معرفي فرصت هاي سرمايه گذاري در 
ورزش، تأمين تجهيزات، محصولات و لوازم ورزشي، ارائه توانمندي ها 
و آخرين دستاوردهاي حوزه ورزش و گس��ترش مناسبات تجاري در 

ورزش و در راستاي حمايت از توليدات داخل برگزار مي شود. 

 رقابت هاي انتخابي 
كش��تي تيم هاي 
آزاد و فرنگ��ي طي 
روزهاي گذشته در سالن شهداي هفت تير تهران 
برگزار شد و نفرات برتر اوزان هفت گانه مشخص 
شدند.  در اين مسابقات هرچند كه نفرات اصلي و 
كشتي گيران نامدار كمتر حضور داشتند، اما سطح 
بالاي رقابت ها و نزديكي كشتي گيران به هم باعث 
رضايتمندي سرمربيان تيم هاي ملي فرنگي و آزاد 
شد.  محمد بنا، سرمربي تيم ملي كشتي فرنگي 
كشورمان با اشاره به اينكه اين روزها همدلي و اتحاد 
خوبي بر فضاي كشتي كشورمان حاكم شده است، 
در خصوص اين مسابقات گفت: »مسابقات از شور و 
هيجان خوبي برخوردار بود، اين تمام بضاعت كشتي 

ماست، ما بايد اين رقابت ها را برگزار مي كرديم تا 
نفرات برتر آن را با كشتي گيراني كه بيرون مانده اند 
تلفيق كرده و تيمي قدرتمند براي حضور در جام 

جهان پهلوان تختي آماده كنيم.« 
خارج ش��دن جام جهان پهلوان تختی از سيستم 
رنكينگ اتحاديه جهاني كش��تي يكي از مسائل 
حاشيه اي اين روزهاي كشتي است كه سرمربي تيم 
ملي فرنگي ايران به آن اينگونه پاسخ مي  دهد: »اين 

خواست خود ما بود، مي خواستيم بتوانيم از تعداد 
نفرات بيشتري در اين تورنمنت استفاده كنيم، ما با 
مشكل اعزام نفرات به مسابقات برون مرزي روبه رو 
هستيم و با اين كار مي توانيم در هر وزن پنج تا شش 

نماينده در جام تختي داشته باشيم.« 
بنا كادر فني موفق رقابت ه��اي المپيك 2012 
لندن را دوب��اره كنار هم جمع كرده اس��ت و در 
اين خص��وص مي گويد: »در كش��تي من با هيچ 

شخصي خصومت شخصي ندارم. س��ال قبل از 
المپيك حساس ترين دوره كش��تي است و بايد 
كادر مجرب و با تجربه داش��ته باش��يم. اگر خدا 
كمك كند و بتوانيم بازي ه��اي المپيك 2020 
توكيو را با آبرو تمام كنيم، مي توانيم براي چهار 
س��ال آينده از نيروي جوان در بدن��ه كادر فني 
اس��تفاده و ميدان را براي جوان��ان خالي كنيم؛ 
چراكه من ديگر توان و ني��روي لازم براي كار در 
چهار سال بعد از المپيك را ندارم. من فقط براي 

كمك به كشتي و انجام اين كار بازگشته ام.«
 بنا گفت: »كشتي فرنگي ايران اين پتانسيل را دارد 
كه بتواند دوباره در سكوي اول جهان قرار گيرد. ما 
مي توانيم دوباره مثل سال هاي قبل ستاره سازي 
كنيم كه البته رس��يدن به اين هدف مستلزم كار 
كردن بي وقفه و حضور افراد كاربلدي اس��ت كه 
بتوانند جوان هاي امروز را به خوبي براي رقابت هاي 
مهم و بزرگ پيش رو آماده كنند. ما كشتي گيران 
متعهد زي��ادي داريم و ب��ا برنامه ري��زي و همت 

مي توانيم دوباره به اوج برگرديم.«

 مربیان جوان
 براي 4سال آينده می آيند
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 اتحاد و همدلي در تیم ملي 
اميد و همدلي را مي توان به وضوح در تمرينات تيم ملي ديد. خصوصاً 
بعد از سورپرايز جالبي كه كرش سه شب پيش براي شاگردانش ترتيب 
داده بود. سه شب پيش بود وقتي كه ملي پوشان بعد از صرف شام راهي 
اتاق هاي خود شدند، با منظره اي جالب مواجه شدند. عكسي از كودكي 
آنها در كنار عكس فعلي روي تختشان بود با چند خط نوشته كوتاه كه 
برنامه ويژه س��رمربي تيم براي بالابردن روحيه شاگردانش و يادآوري 
آرزوهاي كودكي آنها بود. بعد از آن س��ورپرايز جالبي كه تدارك ديده 
بودند،  شاگردان كرش با روحيه و انگيزه اي بالا خود را آماده نبرد جام 
ملت ها مي كنند و اميد به موفقي��ت و قهرماني را مي ت��وان در چهره 
تك تك آنها ديد و همچنين رضايت را در چهره بشاش و خندان كرش 
كه با لبخندهاي گاه و بي گاهش در تمرينات نشان مي دهد، از همدلي و 
اتحاد تيمش رضايت كامل را دارد و حالا تنها به بالابردن جام قهرماني 

در مسابقات پيش رو مي انديشد. 

اندي دان

ميرر

 عکس هايشان را گرفتند و رفتند
سال هاست كه گرفتن عكس يادگاری با مدال آوران و افتخار آفرينان 
ورزش به عادت زشت مسئولان تبديل شده است؛ عكس  هايی كه همراه 
است با وعده و وعيدهای آنچنانی، عكس  ها به جا می ماند و می روند در 
آلبوم افتخارات مسئولان اما وعده  ها همه پوچ است و تقريباً هيچ كدام از آنها عملی نمی شود.  اين حقيقتی 
است تلخ كه بار  ها از زبان ورزشكاران شنيده شده و بار  ها هم مسئولان ورزش به آن اهميتی نداده اند. جواد 

معلول ايران به طور حتم آخرين ورزشكاری نيست كه در اين حردانی دووميدان كار 
خصوص حرف می زند، اما درد پنهان در حرف هايش را بايد 
فرياد زد. دارنده شش مدال پارالمپيك می گويد: »چه در 
مراسم بدرقه و چه در مراسم استقبال به ما دروغ گفتند، 
وقتی با مس��ئولان اداره كل ورزش خوزس��تان تماس 
می گيريم، كسی پاسخگو نيست. می خواهم بدانم اگر 
توان مالی ندارند، چرا قول می دهند. همين وعده  ها 
باعث بی انگيزگی ورزش��كاران شده است.« 
حردانی ب��ه زمان بازگش��ت از بازی های 
آسيايی جاكارتا هم اشاره می كند و ادامه 
می دهد: »دوستان همه در فرودگاه حاضر 
بودند، عكس هايشان را گرفتند و رفتند. اگر 
شما آنها را ديده ايد ما هم ديده ايم. اصلاً كسی ديگر سراغ 
ما را نمی گيرد، چه برس��د به اينكه بخواهند به وعده   هايی 
كه داده اند، عمل كنند. انگار می ترسند از قهرمانان جانباز و 
معلول حمايت كنند، فقط همه حرف می زنند، حرف می زنند و 
می روند و زمانی پيدايشان می شود كه باز هم مسابقاتی در پيش 

باشد و بازار گرفتن عكس يادگاری داغ شود.«

از پرورش کاراته کا   تا  دستفروشی!
تماشای يك مربی         بازتاب
ك��ه  س��ازنده 
روزگاری نه چندان دور 700 كاراته كا را زير دست 
خود پرورش می داده، در حال دستفروشی بسيار 
ناگوار است. ناصح اشعری، مربی سازنده كاراته اين 
روز  ها از سر بی توجهی مس��ئولان ورزش يكی از 
پراستعداد  ترين استان های كشور، يعنی كردستان 
در مريوان دستفروشی می كند.  اين مربی سازنده 
كاراته كه مدارك بين المللی ني��ز دارد و حتی در 
مقطعی در سليمانيه عراق به آموزش كاراته پرداخته 
است، می گويد:  »اگر مس��ئولان اداره كل ورزشی 

استان كمك كنند می توانم با اجاره يك سالن به 
استعداديابی و پرورش ش��اگرد بپردازم. می توانم 
كاراته را در اين اس��تان رونق بدهم، درست مثل 
روز  هايی كه 700 شاگرد داشتم. درست است كه 
روزگار را به س��ختی می گذرانم، اما ب��ا تمام اين 
مشكلات حاضرم دوباره به فعاليت در كاراته بپردازم. 
من تمام تلاش��م را می كنم و اميدوارم مسئولان 
ورزش استان هم در اين زمينه به من كمك كنند. 
هرچند می دانم كه آنها نيز توانايی كمك به من را 
ندارند، با اين حال نبايد از جوانان و تشويق آنها به امر 

ورزش غافل شد. 

حامد قهرمانی
  چهره 

فريدون حسن
    کشتی 

هیاهوی نقل و انتقال براي هیچ


